

Referat af menighedsrådsmøde onsdag d 5. marts 2025 kl. 18.00

Evt. afbud meldes til karlstrup.sogn@km.dk eller 4615 0644

Pkt	Sag	Bilag	Referat
	Kl 17.30 spisning Kl 18.00 Menighedsrådsmøde kl 19.00 kaffe/te kl 19.10 Menighedsrådsmøde kl 20.00 farvel og tak for i dag		Indkaldt: Merete Oehlerich Bjørnsen (formand) Cecilie Hansen (næstformand) Michele Brændmose, Stig Flyckt Bjørnsen (kirkeværge) Elaine Zeidler (kontaktperson) Hans Christian Hansen (kasserer) Jan-Erik Sandberg Christina Feddersen (præst) Kirsten Senbergs (præst) Maria Lessing (præst) Jesper Jensen (Kirkegårdsleder) Annette Frejvald Edske (medarb.rep.) Stedfortrædere: Torkil Petersen - Afbud Lotte Sørensen – Træder ind for Elaine Helle Rechendorff Karin Frost Afbud: Elaine Zeidler, Torkil Petersen
1	Velkomst og valg af ordstyrer		Forslag: Michéle. Michéle valgt
2	Godkendelse af dagsorden		Birgitte er fraværende og derfor fremlægger kassereren regnskaber. Ekstra punkt: 3-h Godkendelse af kommissorium for Økonomi- og FU Dagsorden godkendt med tilføjelser/rettelser.
3	Sager til beslutning		
	a) Årsregnskab v. Birgitte Kryger (kassereren)	x	Fremlagt af Hans Christian Hansen Årsregnskab 2024 godkendt med følgende påstempling: <i>Karlstrup Sogns Menighedsråd, CVR-nr. 59563319, Regnskab 2024, Afleveret d. 04-03-2025 09:55</i>
	b) Kvartalsregnskab v/Birgitte Kryger (kassereren)	x	Kvartalsregnskab er godkendt af et enigt menighedsråd
	c) Forslag vedr. strikke café	x	Merete Bjørnsen fremlagde forslaget (se bilag). Efter en god drøftelse om fordele og udfordringer, blev forslaget enstemmigt vedtaget med det forbeholdt, at personalet på forsvarligvis kan varetage deres opgaver.

	d) Vedtægter for dameklub	x	Efter en drøftelse om §7 Transport, valgte menighedsrådet at fjerne §7, da der findes en general definition af brug af kirkebil. Af kirkebladet fremgår det, at man kan benytte kirkebil til gudstjenester og arrangementer. Menighedsrådet besluttede, at der til næste møde udfærdiges en beskrivelse af det geografiske område, hvortil kirkebil kan benyttes Forslag til ændring af § 2 "lokalområdet" fjernes således at der står "– alle kvinder over 18 år" enstemmigt vedtaget. Forslag til ændring af §5 "må gerne" fjernes således at der står : - er gratis, men der bidrages til diakonien" . Kommissorium er godkendt med de anførte rettelser.
	e) Vedtægter for herreklub	x	Efter en drøftelse om §7 Transport, valgte menighedsrådet at fjerne §7, da der findes en general definition af brug af kirkebil. Af kirkebladet fremgår det, at man kan benytte kirkebil til gudstjenester og arrangementer. Menighedsrådet besluttede, at der til næste møde udfærdiges en beskrivelse af det geografiske område, hvortil kirkebil kan benyttes. Forslag til ændring af §5, så det lyder som til dameklubben, således at der står: - er gratis, men der bidrages til diakonien" . Kommissorium er godkendt med de anførte rettelser.
	f) Landemode 18.6 Hvem deltager		Merete beskrev kort hvad sker denne dag. Der kommer en indbydelse fra stiftet og tilmelding til kirkekontoret.
	g) Tematisk budgetsamråd den 26.marts hvem deltager?	X	Jesper Jensen, Kirsten Senbergs, Hans Christian Hansen, Merete Bjørnsen og Stig Bjørnsen deltager Kirkekontoret tilmelder.
	h) Godkendelse af kommissorium for Økonomi og FU		Godkendt af et enigt Menighedsråd.
4	Meddelelser		
	a) Formand i) Henvendelse fra borger vedr. klokkringning		i) En borger havde opdaget at klokkerne ikke ringede morgen og aften. Det er bragt i orden - Orientering om kulturnetværket i Solrød. - Orientering om formandsmøde i provstiet. - Tillæg til Honorar-satser blev ikke godkendt af provstiet, derfor forsættes den hidtidige procedure for afregning af kassererens internetudgifter

			- Provstiskyen, der arbejdes på højtryk. - Demensorientering. Der har været orienteringsmøde, hvor der bl.a. blev fremlagt et ønske om at vi "reklamerer" for demens-gudstjenester. - Kirketjeneren har et ønske om nye børnemøbler til børnehjørnet i Kirkens Hus. Menighedsrådet ønsker, at den kommende kirke-kulturmedarbejder er med til at indrette hjørnet sammen med KKU. - Til distriktsforeningens generalforsamling blev der valgt nye medlemmer til bestyrelsen.
	b) Næstformand		- Der er natlige aktiviteter omkring kirkens hus, men det vides endnu ikke hvad der foregår. Hvis det fortsætter, påtænkes det at tage fat i SSP/politi/gademedarbejder. - Der er kommet nye affaldscontainere og der er tvivl om hvordan der skal sorteres. Det er vigtigt, at der ved arrangementer gøres tydeligt opmærksom på hvordan der skal sorteres. Daglig leder tager det med til kirketjenerne, at der udformes en instruks.
	c) Kasserer		Orientering ved kassereren om sidste Økomøde
	d) Kontaktperson		Ikke til stede
	e) Kirkeværge i) Ladestandere ved kirkens hus	X X	i) Orientering om ladestandere ved kirkeværgeren. Kirkeværgeren ønsker at søge provstiet om pengene til ladestandere, da vi ikke har kunnet nå at lægge det i budgettet. KKU har indstillet til menighedsrådet man går videre med tilbuddet fra OK. Dette tilsluttede et enigt menighedsråd sig.
	f) Ledergruppen		D. 18/3 er der møde i ejerlauget i trylleskoven. Ledergruppen foreslår at næstformanden, Kirkeværgeren og formanden for KKU deltager. Hans Christian Hansen sender indbydelsen til sognepostkassen, kirkekontoret sørger for det kommer videre.
	g) Præster		Præsterne har drøftet minikonfirmander i forbindelse med at kirke-kultur-stillingen er vakant og information lægges på hjemmesiden om dette.
5	Nyt fra udvalgene		
	a) Kirke og Kirkegårdsudvalget	x	Der er referat fra sidste møde. Der er truffet en beslutning vedrørende cykelstativ.
	b) Øko- og forretningsudvalget		Intet yderligere at berette.

	c) Aktivitetsudvalget		Der er møde 8. april
	d) Skibet		Intet at berette
	e) Præstegårdsudvalget	x	Godkendelse af vedtægt for præstegårdsudvalget. Formanden underskriver.
	f) Menighedsplejen		Intet at bemærke
	g) Kirkebladsudvalget		Næste møde 3. april
6	Opfølgning på sager a) Sansehaven b) Stiftsdag 15.marts		a) Næste samling er 25/3, hvor der skal klippes og ordnes og se om der skal skiftes planter. b) Merete, Stig og Torkil deltager – billetter er givet videre (Merete har Torkils billet)
7	Eventuelt		- Christina Feddersen forslår, at vi sidder i "store sal" fremover, for at vi bedre kan se hinanden – lille sal er for lille, når vi er fuldtalligt. Dog skal vi alle være opmærksomme på at tale højt og én ad gangen. - Husk at melde til og fra i ChurchDesk til møder mm. så personalet ved hvor mange der skal dækkes til. Stedfortrædere der ikke har adgang til ChurchDesk skal melde til Merete Bjørnsen om de kommer eller ej.

Møde slut kl. 20.30

Referent Annette Edske